
На допомогу студентам в оформленні кваліфікаційних робіт і не тільки 

Приклади скорочень слів і словосполучень 

Перед прізвищем 

академік – акад.  

член-кореспондент – чл.-кор. 

професор – проф. 

доцент – доц., 

кандидат – канд. 

аситент – асист. 

аспірант – асп. 

студент – студ. 

доктор фізико-математичних наук – д-р. фіз.-мат. наук 

кандидат технічних (економічних, педагогічних) наук – канд. техн. (екон., пед.) наук 

Інші слова 

Рік (роки)   – р.(рр.) 

Університет –  ун-т 

Факультет –  фак. 

Математичний  –  мат. 

Науково-дослідний  – н.-д. 

Слова виховання, наука, спорт не скорочуються.          

Правильно 

арґумент, ориґінальний, ґрант, 

блоґ тощо  

аргумент, оригінальний, грант, блог  

багаточисельний, чисельний  числе́нний  

в кінці кінців  зрештою, решті-решт, кінець кінцем, наостанці  

в якості (когось/чогось)  як (хтось/щось), 

в ролі (когось/чогось), 

(кимось/чимось) 

Згідно (род. відм) 

відповідно з (ор. відм.)  

згідно з (ор. відм.) 

відповідно до (род. відм)  

люби́й  кожний, будь-який, перший-ліпший  

накінець  

накінець-то  

нарешті  

переіменування  перейменування  

по відношенню до  стосовно, щодо  

по крайній мірі  принаймні 

слідуючий  наступний, такий (при подальшому переліченні)  

співпадати  збігатися  

співставляти  зіставляти 

так як  оскільки, позаяк, через те, що, тому що, бо  

такі як  як-от 

 


